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overheid, maatschappelijke or-
ganisaties en kennisinstellingen 
zijn aangesloten.  
Dat betekent dat we vandaag  
Oplossingen verzinnen, met con-
crete en pragmatische voorstellen 
komen, aangeven hoe en door 
wie die te realiseren zijn -  
vooral ook wat we daar zelf aan 
kunnen bijdragen - en de rol die 
de overheid daarin kan spelen.  
 
In de voorbereiding hebben Nils, 
Nico, Ardo, Stephan en ik intens 
geprobeerd er een leuke en 
waardevolle dag van te maken.  
Dat kan alleen maar dankzij de 
enorme bijdrage van een groot 
aantal partijen die belangeloos 
samen met ons de schouders er 
onder hebben gezet. Dat zijn 
onze sponsors, onze sprekers, 
onze ógoededagvoorzittersô die de 
middagsessies gaan leiden, de 
kwartiermakers en iedereen die 
vrijwillig aan dit event meewerkt.  
Genoeg gepraat, we gaan aan de 
slag.ôô 

 ,,We zijn heel blij dat zoveel ta-
lenten met een rijkdom aan ervar-
ing op het gebied van innovatie 
het belangrijk genoeg vinden om 
vandaag hun bijdrage te leveren. 
We gaan namelijk iets heel be-
langrijks doen vandaag. Aan het 
einde van dag staat óonzeô innova-
tieparagraaf voor het regeerak-
koord in de steigers. Daarmee 
geven we twee belangrijke sig-
nalen af. 
Allereerst dat innovatie en on-
dernemerschap een centrale plek 
moet krijgen in het regeerakkoord 
als het kabinet de economische 
crisis en maatschappelijke proble-
men serieus wil aanpakken. Dat 
we constructief en actiegericht 
zijn. De motor aan de praat  
krijgen betekent niet praten, maar 
aan de gang krijgen. Daar is actie 
voor nodig. 
De LinkedIn community is gericht 
op het wegnemen van barrières 
voor innovatie door het mobi-
liseren van de ruim 3500 talenten 
die vanuit het bedrijfsleven, de 

Jacqueline Rempt: 

óInnovatie centraal in regeerakkoordô 
Het Community of Talents innovatie event 2010 had niet op een 
beter moment kunnen plaatsvinden, nu de politieke kopstukken 
in Den Haag een nieuw kabinet aan het samensmeden zijn. 
Daarom hamerde Jacqueline Rempt in haar openingswoord erop 
dat innovatie een centrale plek in het komende regeerakkoord 
moet krijgen. De ideeën die vandaag naar boven komen, zullen 
daarom op een geschikt moment worden aangeboden aan de 
kabinetsformateurs.  

Missie Community of Talents  
Een proeftuin en doe-tank voor de 
wereld met een gelijk speelveld en 
kennis beschikbaar voor iedereen, 
waarin door meer zelf te onderne-
men, maatschappij gericht wordt 
geïnnoveerd. 
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de toon met een voorbeeld hoe 
innovatie niet benaderd moet 
worden: ,,Ik krijg al de kriebels als 
in een boek beschreven staat hoe 
je moet innoveren. Topmanagers 
van het bedrijfsleven denken 
boeken nodig te hebben om te 
weten hoe ze hun medewerkers 
moeten inspireren. Ze weten dus 
niet hoe ze met hun personeel 
moeten praten. Het gaat om com-
municeren.'' 

Bij innovatie is communiceren 
belangrijk om ideeën uit te wisse-
len. Dat wordt op deze dag ruim-
schoots gedaan. Dat was de intro-
ductie van Rupert Parker Brady 
die iedereen aanspoorde om 
vooral lekker ontspannen en ple-
zierig met elkaar in gesprek te 
gaan. ,,Forceer de boel niet. Inno-
vatie zit vaak ik kleine dingen en 
niet in grote gebaren.''  
Brady zette in zijn introductie ook  
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Rupert Parker Brady: 

'Innovatie zit in  
kleine dingen'  

Dagvoorzitter Rupert parker Brady 

Te vaak wordt bij innovatie alleen gedacht aan technische 
innovatie, terwijl Nederland juist behoefte heeft aan so-
ciale innovatie. Het was de boodschap die Herman 
Wijffels bracht via een video als opstart van het CoT inno-
vatie event. Hij vindt dat de potentie van mensen te weinig 
wordt benut.  

,,Technische innovatie is ook heel 
belangrijk, maar nog veel belang-
rijker is de sociale innovatie. Dat 
gaat over het benutten van de 
mogelijkheden waar mensen over 
beschikken. Uit alle onderzoeken 
blijkt dat Nederland daar niet 
goed in is. De potenties waar 
mensen in commerciële organisa-
ties over beschikken, worden voor 
de helft niet gebruikt. Die worden 
wel gebruikt in verenigingen en 
vrije tijd. Dat mag ook, maar het 
zou mooi zijn als we dat voor 
onze economie gebruiken. We 
moeten onze organisaties daarop 
inrichten.  
Dat lukt niet in de hiërarchische, 
technocratische structuren zoals 
het bedrijfsleven nu over het alge- 

meen is georganiseerd, daarvoor 
hebben we meer open organisa-
ties nodig.  
Mensen moeten bijvoorbeeld 
levenslang onderwijs kunnen 
volgen. Het bedrijfsleven moet 
levenslange ontwikkeling bieden. 
We moeten toe naar een ander 
systeem. Nu krijgen mensen een 
ww-uitkering en stellen daarbij als 
voorwaarde dat ze niets doen. We 
moeten naar een systeem waar 
we mensen een uitkering geven, 
onder voorwaarde dat ze zich 
willen ontwikkelen.  
Als we aan de sociale kant van de 
innovatie werken, zullen we de 
volle vruchten dragen van wat de 
technische innovatie ons te 
bieden heeft. 

Herman Wijffels: 

'Het gaat om sociale innovatie'  

Stelling Lagerhuisdebat: 

De overheid moet burgers en bedrijfsleven 
niet vragen om maatschappelijke vraagstuk-
ken innovatief op te lossen 
 

 

Oordeel: 90% ONEENS  - 10% EENS 

+ Goed dat de overheid weet dat het gebeurt, maar niet dat ze zich 
daarmee bemoeien.  
- Er mag best geld gegeven worden, als dat maatschappelijk nodig is. 
Je moet als overheid wel een doel stellen.  

+ Het woordje moeten houd ik niet 
van. Bedrijven en organisaties 
lopen al voorop op de maatschap-
pelijke trends. Als overheid loop je 
dan altijd achter. Overheid zou 
wat saaier en betrouwbaarder 
moeten zijn.  
- Ik vind dat de overheid juist de 
rol heeft van inspireren. Regeren 

is niet alleen controleren en 
toezien. Iedereen moet meedoen 
en elkaar inspireren.  
+ Inspireren is voor mij juist ruimte 
geven. Overheid hoeft alleen 
maar toe te zien.  
- Overheid moet nadenken waarin 
ze wil innoveren en investeren.  
- Overheid moet juist een rol spe-
len bij maatschappelijke 
vraagstukken. De overheid zou daar de regie in moeten hebben.  
+ Innovatie is een middel en geen doel. Als de noodzaak er is, worden 
mensen vanzelf creatief om uit een probleemsituatie te geraken.  
- De overheid bepaalt de wetten en de kaders waarin wij moeten en 
kunnen innoveren.  
+ De regels die de overheid bijvoorbeeld in de zorg stelt, belemmert 
iedere mogelijkheid in innovatie.  
- Neem bijvoorbeeld de files. De overheid probeert daar een oplossing 
voor te bedenken, maar door de politiek lukt dat niet. Dan is het aan 
de mensen zelf om daar een oplossing voor te bedenken.  
+ De gedachte dat je met een ding wat op kunt lossen, is een achter-
haald idee uit de jaren zestig. Elke partij die de suggestie wekt dat dit 
wel zou kunnen, wekt bij mij wantrouwen op. 
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Het begint bij het feit dat we onze 
kinderen moeten leren waar zij 
goed in zijn. Ons onderwijs zit zo 
in elkaar dat kinderen ook vakken 
krijgen waar ze nooit goed in 
zullen worden. Wiskunde leren 
terwijl je er niet goed in bent. Dan 
weet iedereen dat zo iemand daar 
toch nooit goed in zal worden en 
er niets aan heeft. Het toont maar 
aan dat we geen maakbare 
samenleving hebben.''  
 
Creativiteit  
Volgens Pröpper houdt dat sys-
teem de doorbraak naar echte 
ontwikkeling van mensen tegen.  
,,Het begint al in de periode voor 
de kleuterschool. Voorschoolse 
educatie is in andere landen al-
lang gebruikelijk. Wij denken in 
Nederland nog in een feodaal 
systeem, waarbij we denken dat 
er een moeder thuis zit. We 
moeten naar een brede school, 
die buiten school om veel meer te 
bieden heeft en waar veel crea-
tiviteit is. We hebben ook andere 
docenten nodig. Ze komen van de 
pabo, waar ze pas na drie keer 
zakken voor hun examen hun 
diploma krijgen.  
We moeten kinderen durven laten 
kiezen waar ze goed in zijn. On-
derwijs geven in minder vakken 
per vak waar ze goed in zijn op 
een veel hoger niveau.  
Geen inlotingen voor univer-
siteiten, maar aanname naar 
eindexamenresultaten. Gewoon 
laten studeren waar ze goed in 
zijn.  
Zorg dat de basisbeurs behouden  

blijft. Laat geld geen reden zijn 
om niet te studeren.  
Startende ondernemers moeten 
worden ontzien voor arbeidskos-
ten als de ziektekosten. Laat 
starters ondernemen. Zorg dat 
duurzaam ondernemerschap 
wordt beloond. Als we geloven 
dat kenniseconomie de toekomst 
is, moeten we durven daarin te 
investeren.  
Duurzaam ondernemerschap 

,,Helaas is het treurig gesteld met 
onze innovatie. In acht jaar Bal-
kenende en acht jaar Innovatie-
platform is onze mondiale concur-
rentiepositie met twee plaatsen 
gezakt. Willen we onze economie 
versterken, dan is er geen ontko-
men aan innovatie. Tegelijk is er 
ook geen quick fix. De werkelijke 
oorzaak zit veel dieper. Dat komt 
door nivellering en gebrek aan 
ambitie die de afgelopen decen-
nia in onze cultuur is geslopen.  
We verwachten van iedereen de 
middelmaat. We zouden veel 
meer moeten nagaan wat mensen 
willen. Dat wordt door de 
maatschappij eigenlijk tegenge-
houden. Waarom zou je willen 
excelleren? Waarom zou je naar 
de universiteit willen als HBO ook 
goed genoeg is? Waarom zou je 
gaan promoveren, als je daarop 
bij je sollicitatie wordt uitgela-
chen? Waarom zou je onderne-
mer worden als je tegen zo veel 
regels aanloopt? Waarom zou je 
kiezen voor duurzame innovatie, 
als de regels vrijwel ieder jaar 
veranderen? Waarom zou je je 
hoofd boven het maaiveld uitste-
ken? Waarom zou je meer willen 
verdienen als de belasting dat 
voor een groot deel weer af-
neemt?''  
 
Trendbreuk  
Maakbare innovatie bestaat net 
zo min als de maakbare 
samenleving. Er is een mokerslag 
nodig om de nivellering te door-
breken en een trendbreuk in on-
dernemerschap en daarmee in 
vraag naar innovatie te krijgen.  

Jurriaan Pröpper 

'Durf te laten kiezen waar iemand goed in is'  

kunnen we belonen door het per-
centage vennootschapsbelasting 
rechtevenredig te maken aan de 
winstmarge. Hoe meer winst, hoe 
minder belasting.  
Het zijn allemaal bekende onder-
werpen, waar altijd wel een pro-
cent 'van de bevolking op tegen 
is. Laten we niet luisteren naar die 
ene procent, maar naar de andere 
99. Anders kunnen we de econo-
mie niet overeind houden. 

Innovatie zal niet snel succesvol zijn in een maatschappij waarin 
mensen niet boven het maaiveld uit durven te komen en geen 
risico's aangaan. Volgens Jurriaan Pröpper is het hard nodig dat 
kinderen al op jonge leeftijd worden gestimuleerd om te kiezen 
waar ze goed in zijn en zich daarop verder te laten ontwikkelen.  

Vragen uit de zaal  
Vraag: Als ik zie waar we voor staan met energie. Dan denderen we 
op een afgrond af. Hoe combineren we het innovatief willen zijn in 
een richting die we ook willen?  
Pröpper: We moeten barrières wegnemen. We hebben geen Hall of 
Fame. Niemand weet dat blue tooth in Nederland ontdekt is. De over-
heid is de grootste barrière voor duurzame energie. De grootste ener-
gie-slurpers worden al tientallen jaren gesubsidieerd.  
 
Vraag: We zijn goed in klagen: heel veel moet de overheid vooral niet 
doen: hoe doorbreek je dat? Is er onvoldoende dialoog tussen 
bedrijfsleven en overheid?  
Pröpper: Nee er is vooral onbegrip bij de bevolking. Tachtig procent 
van de mensen heeft conservatief gestemd. Dat is een treurige con-
statering. De politiek gaat alleen iets doen als er signalen uit de 
bevolking komen. Als we vandaag weer een signaal geven, dan helpt 
dat. Ook al is het een druppel. Als er maar genoeg mensen zeggen 
dat er iets moet gebeuren, dan gaat het ook gebeuren. Kijk naar de 
AOW-leeftijd. Dat is al een doorbraak.  

Het Buitenhuis  
Den Haag 
1 juli 2010  

De innovatiemotor  
duurzaam aan de praat  
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een maar zijn gang laten gaan. Je 
kunt als klein land niet overal wat 
proberen, je moet kiezen waar je 
goed in bent. Een klein land heeft 
ook voordelen. Ik zie een land 
waar bedrijven elkaar makkelijk 
opzoeken. Ik zie op allerlei plek-
ken organisaties die elkaar ont-
moeten: ondernemers en weten-
schappers.  
 
Ik pluk er wel twee lessen uit: We 
moeten blijven focussen op een 
paar zaken waar we goed in zijn. 
Dit land heeft er baat bij in een 
paar dingen mondiaal te excel-
leren. Als we dat nu verder ont-
wikkelen staan we er over vijf of 
tien jaar sterker voor.  
Ik ben zeker positief. Vergeleken 
met een paar jaar geleden is er 
orde op zaken gesteld. Ik geloof 
dat bepaalde faculteiten hun or-
ganisatie beter op orde hebben, 
zodat er effectief aan innovatie 
gewerkt kan worden. Als kennisin-
stellingen dat kunnen, waarom 
dan niet in andere sectoren? Het 
kan ook in het bedrijfsleven. Ook 
detailhandel en horeca zou veel 
kunnen betekenen in innovatie.ôô 

Van den Toren ging de confronta-
tie niet uit de weg en stelde 
meteen dat innovatie nadrukkelijk 
aanwezig is bij de overheid. Bij 
zeker acht van de tien punten 
over economische groei wordt in 
rapporten innovatie genoemd.  
,,Innovatie is niet zomaar een 
paradigma meer. Het schuift de 
laatste jaren op. Het vorige para-
digma was arbeidsplaatsen. Dat 
hebben we sinds de jaren tachtig 
goed opgepakt. De arbeidsmarkt 
werkt nu goed, maar we hebben 
innovatie daar niet in meege-
nomen. Net als bij het onderwerp 
arbeidsmarkt zal het ook met 
innovatie ongeveer twintig jaar 
duren.''  
 
Generatie  
,,Het kost gewoon die tijd, omdat 
je een nieuwe generatie daarop 
moet voorbereiden. Je moet de 
kinderen van nu laten leren hoe 
belangrijk innovatie is.  
Er zijn mensen die vinden dat je 
innovatie kunt bereiken met óLaat 
iedereen maar bloeien en geef ze 
de ruimteô. Daar geloof ik niet in. 
Het zou zonde zijn als we ieder-  

Jan Peter van den Toren: 

'Innovatie is een kwestie van tijd'  
Innovatie komt steeds vaster op de agenda en is over een paar 
jaar net zo'n belangrijk onderwerp als in de jaren tachtig de ar -
beidsmarkt een hot issue was. Dat zei Jan Peter van den Toren 
van het Innovatieplatform voor een zaal die uiterst kritisch was 
over instanties als het platform.   

Vragen uit de zaal  
Vraag: ,,Waarom heeft SenterNovem de versnippering in beleid niet 
�N�X�Q�Q�H�Q���G�R�R�U�E�U�H�N�H�Q�"�¶�¶�� 
Van den Toren: ,,In Singapore heb ik gezien hoe ze heel makkelijk 
een ander beleid kunnen voeren. Door hun politiek kunnen ze makke-
lijk ergens de bezem doorheen halen waarbij hele bevolkingsgroepen 
worden getroffen, zonder dat anderen kunnen zeggen wat ze ervan 
vinden. De politiek in Nederland zit anders in elkaar. Iedereen wil er 
iets over kunnen zeggen, waardoor er twijfel ontstaat. We zijn wel op 
de goede weg richting een focus, maar het kan beter.ôô  
Vraag: ,,Wat zou u als eerste doen als u minister van innovatie zou 
�]�L�M�Q�"�¶�¶�� 
Van den Toren: ,,Dan zou ik de vraag stellen welke richting we op 
willen. Ik zou de energie die er nu bij innovatieve ondernemers is 
aanpakken en die ondernemers in het zadel helpen om ze vooruit te 
brengen. Ik zie heel veel organisaties al verder in de weg naar een 
kenniseconomie die we nu nog niet zien.ôô  

Stelling Lagerhuisdebat: 

Het Nederlands industriebeleid is onze  
waarborg voor innovatie 
 

 

Oordeel: 90% ONEENS  - 10% EENS 

+ Het bestaande industriebeleid dat we nu hebben, faalt. We moeten 
als overheid daar veel meer faciliterend in zijn.  
- De historie van het industriebeleid is belangrijker dan de oplossing 
voor de toekomst.  
- Sociale innovatie is het belangrijkste. We hebben bij het Erasmus 
medisch Centrum zestien prachtige uitvindingen liggen, maar die 
worden maar niet uigevoerd.  
+ Ik zou het andersom willen stellen: innovatie zou een waarborg 
moeten zijn voor industriebeleid. 

Stelling Lagerhuisdebat: 

Tenzij overheid en bedrijfsleven samen op-
trekken, is geen structurele innovatie mogelijk 
 

 

Oordeel: 30% ONEENS  - 70% EENS 

+ Samen optrekken is samen ervoor zorgen dat het voor elkaar komt.  
- Na tien jaar publiek private samenwerking weet ik dat het niet werkt. 
Je moet het juist uit elkaar trekken.  
+ Op het moment dat de overheid iets anders gaat doen dan het 
bedrijfsleven, dan krijg je regelgeving die een ramp voor het 
bedrijfsleven zou zijn.  
- Innovatie is helemaal niet afhankelijk van samenwerking, maar juist 
van individuele activiteiten.  
- Structurele innovatie is ook mogelijk zonder samenwerking.  
- 75 procent van innovatie wordt door bedrijfsleven gedaan.  

+ De overheid is de rem op de 
innovatie, maar je hebt ze echt 
nodig.  
- Ik mis ook de rol van onderwijs.  
+ Samen optrekken hoeft niet 
samen klef te zijn. We moeten 
een gezamenlijk doel hebben. 
Dan maakt het niet uit wie dat 
doet. 
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